
 

Referat fra møte i Forsknings- og formidlingsutvalget 
 

Tid: 20. mai 2020, kl. 14.15 

Sted: Møtet ble holdt i Zoom 

Til stede:  Sigrun Åsebø (leder), Knut-Ove Arntzen, Anna Bohlin, Helga Mannsåker, Pär Sandin, Agnete 

Nesse, Siri Fredrikson (gjest), Juliane Tiemann (gruppe B), Randi Neteland (gruppe B), Anna Polster 

(sekretær) 

 

Saker: 

09/20 Godkjenning av innkalling 
 Godkjent uten kommentarer 
 
10/20 Protokoll fra møtet 2.3.2020.  

Godkjent uten kommentarer 
 
11/20 Orienteringssaker 

• Orienteringer fra FFU ved fakultetet 

SVT jobber med å legge om tilbudet sitt i vitenskapsteori. De neste tre årene skal en tilby 
både 10 studiepoengsemnet i vitenskapsteori (VITHF900) og to 5 studiepoengsemner 
(VITHF905 og VITHF920). Ordningen skal evalueres innen 2024.  

• Forlenging for postdoktorer og stipendiater på grunn av korona  
Stipendiater og postdoktorer får ikke automatisk én måneds forlenging, men må søke på 
bakgrunn av eksisterende ordninger som velferdspermisjon, omsorg for barn og lignende. 
Fakultetet jobber med å opprette et elektronisk skjema som stipendiatene og postdoktorene 
skal søke om forlenging på. Det er fortsatt uavklart om postdoktorene vil kunne søke om 
forlenging med bakgrunn i ordningen uforskyldte hindringer.  

• LLE får en ny offentlig sektor ph.d.-kandidat innenfor nordisk fagdidaktikk med oppstart 
høsten 2020. 

• Rutinen for bedømmelse av ph.d.-avhandlinger ved HF har tidligere blitt diskutert i FFU. Den 
er nå ferdig behandlet på fakultetet og er sendt til instituttene. Det er viktig at veiledere og 
ph.d.-kandidater gjør seg kjent med innholdet. 

• IF og LLE samarbeider om nye retningslinjer for budsjettet til forskerskolene. De nye 
retningslinjene legges frem for FFU så snart de er ferdig utarbeidet på instituttene. 
 

12/20  På instituttrådsmøte 16. april, ble det vedtatt å sette søkelys på noen spesifikke oppgaver 
med utgangspunkt i handlingsplanen for forskningen. FFU har fått i oppgave å utrede 
hvordan forskningen ved instituttet kan styrkes og hvordan vi skal utvikle flere gode 
søknader om ekstern finansiering. 

FFU diskuterte oppgavene i handlingsplanen, og forskningskoordinator og 
forskerutdanningskonsulent tar med seg hovedpunktene i diskusjonen i arbeidet med å 
lage utkast til en handlingsplan. 



Momenter som ble som diskutert var: 

• Tid er sentralt for styrking av forskningen, men tid kan vinnes både gjennom økonomiske 

midler og god organisering.  

• Spørsmålet om frikjøp fra undervisningen ved utarbeiding av forskningssøknader, og 

tildeling av eksterne midler er et kjernespørsmål. 

• Det å verne om forskningstiden og å frigjøre tid til forskningen kan være vel så viktig som 
penger.  Fagmiljøene bør i større grad se undervisningen og forskningen i sammenheng 
og planlegge disse sammen. I den grad det er mulig, bør fagmiljøer diskutere forskning og 
– organisering og tilpasse behov for å frigjøre lengre perioder for forskning via blokk-
undervisning, eller gi jevnlig tid ved ukentlig undervisning der det er ønskelig. 

• At instituttet opererer med flate tildelinger av en viss størrelse, er positivt for 
enkeltforskere. Det minimerer også administrasjon og tidsbruk. 

• Forskergruppene kan oppfordres til å planlegge mer langsiktig og strategisk mot større 
prosjekter, både i form av publikasjoner og eksternfinansiering.  

• En bør støtte bruk av gjesteforelesere og besøk av forskere i fagmiljøer og 
forskergrupper.   

• Instituttet og fakultetet kan i større grad jobbe med å synliggjøre hvilken støtte en kan få 
om en vurderer å søke større prosjekter, eksempelvis BOA-teamet ved fakultetet og FIA.  

• Stipendiater og postdoktorer har ikke nødvendigvis like mye informasjon om hvilke 
muligheter som finnes for å søke eksternfinansierte prosjekter. Det kan gjerne gis egen 
og tilpasset informasjon til disse gruppene. 
 

13/20 Forskning under korona  
Omleggingen av undervisningen i starten av nedstengningen av campus, tok for mange mye 
tid og førte naturlig nok til at forskningen til en viss grad ble lagt til side.  

 Det ble etterlyst tydeligere informasjon om omdisponering av midler som ikke kunne brukes.  

 Et stort problem var at bibliotek var stengt i lengre tid. Dersom det skulle blir aktuelt at det 
stenger igjen, bør det være på plass en bedre strategi enn å stenge alt ned. En god 
beredskapsplan for bibliotek og arkiv er viktig. 

14/20 Eventuelt 
 Ingenting under eventuelt. 
  

 


